
Piąta sesja Rady Miejskiej 
31 stycznia 2007 roku w Trzcińsku-Zdroju 

 
 

P R O T O K Ó Ł Nr V/ 2007 
 

Z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 
31 stycznia 2007 roku 

 
 

Miejsce obrad –sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Trzcińsku-Zdroju 
 
Czas rozpoczęcia obrad - godz. 1408

 
Czas zakończenia obrad - godz. 1625

 
Rada w składzie - 15 Radnych 
 
W obradach uczestniczyło – 15 Radnych 

 
Co stanowi – 100% 
 

 /lista obecności stanowi załącznik Nr 1_ do niniejszego protokołu/ 
 
W obradach uczestniczyli: sołtysi, przedstawiciele zakładów pracy i instytucji z terenu gminy 
Trzcińsko – Zdrój, burmistrzowie gminy, skarbnik gminy,  
  

/lista obecności stanowi załącznik Nr 2 i 3 do niniejszego protokołu/. 
 

Obrady V sesji otworzył i przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej pan Józef Szott, który przywitał 
wszystkich zebranych: radnych, burmistrzów, sołtysów i wszystkich gości obecnych na sesji.  
 
Przewodniczący obrad- stwierdził quorum według listy obecności 15 radnych obecnych na 15 osobowy 
skład rady.  
 
 
Do punktu I. 1 Przyjęcie porządku dziennego obrad.
 
Przewodniczący obrad- otrzymaliście państwo porządek obrad sesji, czy ktoś wnosi o zmianę porządku 
obrad na dzisiejszej sesji? Pragnę poinformować radnych że nasz porządek obrad poszerzy się o jeden 
projekt uchwały a mianowicie w sprawie zwolnień  w  podatku od  nieruchomości. Jest tu sprawa tego typu, 
że w naszej uchwale podjętej 28 grudnia 2006r napisaliśmy, że wchodzi ona w życie z dniem 1 stycznia a 
powinniśmy napisać z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2007r. Czy ktoś jeszcze wnosi o zmianę porządku 
obrad na dzisiejszej sesji? 
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Radny pan Marcin Czesyk - proszę o rozszerzenie porządku obrad o uchwałę Rady w sprawie rozwiązania 
straży miejskiej w Trzcińsku-Zdroju. 
 
Przewodniczący obrad- kto jest za poszerzeniem porządku obrad o uchwałę rady w sprawie rozwiązania 
straży miejskiej.   
 
- za -10- głosów 
- przeciw – 1- głos 
- wstrzymały się – 4 osoby 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że porządek obrad został poszerzony o projekt uchwały w sprawie 
rozwiązania straży miejskiej. 
 
Przewodniczący obrad- porządek obrad został poszerzony o projekt uchwały w sprawie rozwiązania 
straży. Kto jest za poszerzeniem porządku obrad o dwa projekty uchwał. 
 
Radny pan Mieczysław Krzemiński- proszę o wycofanie z porządku obrad uchwały w sprawie przychodni 
zdrowia. 
 
Przewodniczący obrad- tego nie musimy wprowadzać do porządku obrad bo to jest w porządku obrad 
przesłanym dla państwa.  
 
-za- 13- głosów 
-przeciw- 2- osoby  
 
Przewodniczący obrad-  porządek obrad został przyjęty większością głosów. 
 
I.   Sprawy regulaminowe: 
1.  otwarcie obrad i stwierdzenie quorum, 
2.   przyjęcie porządku dziennego obrad, 
3.   przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 
 
II.  Informacja Burmistrza Gminy. 
III. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
IV. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej w sprawie Kontroli przeprowadzonej w Trzcińskim 
Centrum Kultury. 
V. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1.  upoważnienia Burmistrza Gminy do nieodpłatnego przejęcia nieruchomości oraz zobowiązania do 
realizacji zadania. (uchwała Nr V/37/07) 
2. . zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawki czynszu dzierżawnego za lokale użytkowe oraz garaże 
należące do zasobów  komunalnych Gminy Trzcińsko-Zdrój(uchwała Nr V/38/07) 
3. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość  stawek i szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i 
warunki wypłacania innych składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy, szczegółowy 
sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także 
wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe zasady jego przyznawania i 
wypłacania. (uchwała Nr V/39/07) 
4. w sprawie zarządzenia wyborów do organów samorządu mieszkańców wsi. (uchwała Nr V/40/07) 
5. w sprawie powołania komisji statutowej, (uchwała Nr V/41/07) 
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6. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów alkoholowych w 
roku 2007,(uchwała Nr V/42/07) 
7. w sprawie unieważnienia Uchwały Rady Miejskiej w Trzcińsku-Zdroju z dnia 29 września 2006r Nr  
XXVII/312/06 w sprawie zaliczenia do kategorii dróg gminnych publicznych. (uchwała Nr V/43/07) 
8. w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca gminy Trzcińsko-Zdrój skierowanej do Wojewody na 
Burmistrza  Gminy Trzcińsko-Zdrój(uchwała Nr V/44/07) 
9.  w sprawie rozwiązania straży miejskiej, (uchwała V /45/ 07) 
10.  w sprawie zwolnień  w  podatku od  nieruchomości, (uchwała V /46/ 07) 
 
VII. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  
VIII. Wolne wnioski i informacje. 
IX. Zakończenie sesji. 
 
Do punktu I. 3 Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 
 
Przewodniczący obrad- protokół został radnym dostarczony  i proponuję przyjąć protokół z poprzedniej 
sesji bez odczytywania. 
 
- za- 15- głosów 
 
Przewodniczący obrad-  stwierdzam, że protokół  z IV sesji rady miejskiej został przyjęty jednogłośnie. 
 
Do punktu II. Informacja Burmistrza Gminy. 
 
Informację odczytał Burmistrz pan Zbigniew Kitlas- informacja stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący obrad -Czy są pytania? 
 
Nie zgłoszono. 
 
Do punktu III. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej.
 
Informację przedstawił pan  Józef Szott- Do Biura Rady wpłynęły pisma : 
Pismo Nr 1 .Pismo z RIO w sprawie odpowiedzi jaka została skierowana do radnego Krzemińskiego w 
sprawie uchwały Nr III/8/06. w sprawie unieważnienia uchwały dotyczącej ustalenia ceny skupu 1 kwintala 
żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminny w 2007 roku. odczytał 
pismo co stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu. 
Pismo nr 2. Od Burmistrza do Przewodniczącej Komisji Budżetowej co stanowi załącznik Nr 6 do 
niniejszego protokołu sprawą tą zajmowała się komisja Budżetowa. Proszę przewodniczącą komisji o 
wyjaśnienie jakie stanowisko zajęła komisja budżetowa wobec powyższego pisma. 
 
Przewodnicząca komisji budżetowej pani  Wiesława Płotkowska- na komisji została utrzymana stawka dla 
pani Bilskiej w wysokości 7.60 zł Za utrzymaniem stawki było 6 osób, a 1 osoba była przeciwna 
wstrzymało się 4 osoby. 
  
Pismo Nr 3. Od mieszkanek gminny z  miejscowości Chełm Dolny. Co stanowi załącznik Nr 7 do 
niniejszego budżetu. 
 
Zastępca Burmistrza pan  Edmund Zioła-  odczytał pismo które zostało przekazane paniom z Chełmu 
pismo stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący obrad- Pragnę poinformować, że wszyscy radni złożyli w wymaganym terminie 
oświadczenia majątkowe oraz oświadczenia o prowadzeniu działalności gospodarczej. Po przeprowadzeniu 
analizy i posiadanej wiedzy nie stwierdziłem  nieprawidłowości. 
W dniu 6 stycznia uczestniczyłem w wieczerzy opłatkowej w Góralicach. Brałem udział w Wielkiej 
Orkiestrze Świątecznej Pomocy turnieju mini siatkówki chłopców. 
        25 stycznia uczestniczyłem w  IV sesji Rady Powiatu w Gryfinie. Tematem wiodącym na IV sesji było 
przyjęcie uchwał o powierzeniu zadań zarządzania publicznymi drogami powiatowymi w zakresie 
remontów i utrzymania dróg powiatowych na terenie powiatu dla poszczególnych gmin. Odwołano również 
skarbnika powiatu, i przyjęto rezygnację Radnej Raweckiej, a powołano ją na stanowisko sekretarza zarządu 
starostwa. Zapowiedziano definitywną likwidację Powiatowego Zarządu Dróg w 2007 roku. Powstanie 
tylko wydział zarządzania drogami, w którym zatrudnienie będzie miało kilka osób. 
        W dniu 23 stycznia uczestniczyłem, w uroczystym spotkaniu organizowanym przez Szkołę 
Podstawową w Trzcińsku Zdroju z okazji Dnia Babci i Dziadka. Spotkanie miało bardzo przemyślany 
program artystyczny, gdzie prezentowały się dzieci z naszej podstawówki, był też zorganizowany 
poczęstunek dla dziadków i babć i z tego też miejsca bardzo dziękuję Dyrekcji Szkoły za zorganizowanie tej 
imprezy widziałem olbrzymią radość zaproszonych gości na tej imprezie, którzy oglądali występy swoich 
wnuków. 
      W dniu 26 stycznia uczestniczyłem w integracyjnym, Noworocznym Spotkaniu Przewodniczącego 
Rady i Burmistrza Gminny Chojna z władzami sąsiedzkich gmin i zaproszonymi gośćmi.  
W dniu 29 stycznia wraz z zastępcą przewodniczącego Rady radnym Markiem Rutką uczestniczyliśmy w 
szkoleniu Przewodniczących Rad zorganizowanym przez Wspólnotę i Szkołę Administracji Samorządowej. 
Dotyczyło ono „Organizacji, planowania oraz prowadzenia obrad rady miejskiej”. 
Do Biura Rady, wpłynęła również informacja o szkoleniu które organizuje Regionalna Izba Obrachunkowa 
dla komisji rewizyjnych szkolenie jest w Międzyzdrojach w dniach 26 i 27 lutego. Proszę radnych o 
zgłaszanie chęci udziału w szkoleniu w dniu dzisiejszym. 
  
Przewodniczący obrad- Czy są pytania? 
 
Nie zgłoszono. 
 
Do punktu IV. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej w sprawie Kontroli 
przeprowadzonej w Trzcińskim Centrum Kultury. 
 
Przewodniczący obrad-  Proszę o przedstawienie informacji przez pana Franciszka Kwiatkowskiego, który 
jest przewodniczącym komisji rewizyjnej. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan  Franciszek Kwiatkowski-  odczytał uchwałę komisji rewizyjnej  
Nr 1/07  co stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu. Jak będą pytania to odpowiemy.  
 
Przewodniczący obrad-  Dziękuję, czy są pytania? 
 
Nie zgłoszono. 
 
Do punktu V. Interpelacje i zapytania radnych.
 
Przewodniczący obrad- Radny pan Mieczysław Krzemiński złożył interpelację i zapytanie w dniu 17.01 
2007r. Interpelacja została przekazana na ręce burmistrza i w dniu dzisiejszym zgodnie z naszym Statutem 
Gminy pan Krzemiński otrzymał odpowiedź na piśmie. Zapytanie zostało skierowane do przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej i radny otrzyma odpowiedź na zadane pytanie na piśmie po zakończeniu kontroli w 
TCK. 
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Przewodniczący obrad- czy są pytania? 
 
Radny pan  Mieczysław Krzemiński- dziękuję za odpowiedź. 
 
O godzinie 14 40- przewodniczący obrad ogłosił przerwę. 
 
O godzinie 1447 obrady zostały wznowione. 
 
Do punktu VI.1. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Gminy do 
nieodpłatnego przejęcia nieruchomości oraz zobowiązania do realizacji zadania. (druk 
Nr V/37/07) 
 
Projekt przedstawiła inspektor pani Teresa Krajczyńska- jest to uchwała o działce w Gogolicach jest to 
działka na której stoi remiza strażacka i Agencja wystąpiła  do nas o uzupełnienie naszej dokumentacji o 
uchwałę w sprawie upoważnienia Burmistrza. Została duża działka podzielona na dwie działki.  
 
Przewodniczący obrad-  Otwieram dyskusję, czy są pytania ?  
 
Przewodniczący obrad-  Nie widzę zamykam dyskusję. 
 
Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 15 – głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
/Uchwała Nr V/37/07 stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Do punktu VI. 2. Podjęcie uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawki 
czynszu dzierżawnego za lokale użytkowe oraz garaże należące do zasobów  
komunalnych Gminy Trzcińsko-Zdrój(druk Nr V/38/07) 
 
Projekt przedstawiła inspektor pani Marianna Kozik- nastąpiła pomyłka w stawce czynszu za jeden metr 
garaży proponowana stawka o stopień inflacji, czyli 1.50zł netto i zmniejszenie stawki z 4 zł na 2.50 zł dla 
przychodni zdrowia w związku z kosztami jakie ponoszą najemcy. 
 
Przewodniczący obrad-  Otwieram dyskusję, czy są pytania ?  
 
Radny pan Mieczysław Krzemiński- na komisjach był omawiany inny projekt i zgłaszam wniosek 
formalny o przesunięcie na kolejną sesję projektu uchwały, bo radni nie mogli dyskutować nad 
zmniejszeniem z 4 zł na 2.50zł kwoty dla przychodni zdrowia. 
 
Przewodniczący obrad- kto jest za tym by wycofać paragraf 1 na kolejną sesję. 
 
- za- 3 – głosów 
-przeciw -8- głosów 
- wstrzymały się  -4- osoby 
 
Przewodniczący obrad- stwierdzam, że wniosek formalny pana Krzemińskiego upadł. 
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Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 13 – głosów 
-przeciw -0- głosów 
- wstrzymały się - 2- osoby 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta większością głosów. 
 
/Uchwała Nr V/38/07 stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu/ 
 
Do punktu VI. 3. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za 
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy,  oraz wysokość i warunki 
wypłacania innych składników wynagradzania wynikających ze stosunku pracy, 
szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 
doraźnych zastępstw, a także wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz 
szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania. 
 
Projekt uchwały przedstawił zastępca burmistrza pan Edmund Zioła- wynegocjowano ze Związkiem 
Nauczycielstwa Polskiego warunki i został zmieniony dodatek motywacyjny z 3 do 5%. Pozostałe punkty 
zostały zachowane tak jak w poprzednim regulaminie. 
 
Przewodniczący obrad-  Otwieram dyskusję, czy są pytania ? Nie widzę zamykam dyskusję. 
 
Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 14 – głosów 
- wstrzymała się – 1- osoba 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta większością głosów. 
 
/Uchwała Nr V/39/07 stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Do punktu VI. 4. Podjęcie uchwały w sprawie  zarządzenia wyborów do organów 
samorządu mieszkańców wsi. (druk Nr V/40/07)
 
Projekt uchwały przedstawiła inspektor Sylwia Tyrpa-  co cztery lata muszą być przeprowadzone wybory 
sołtysów i rad sołeckich.  A szczegółowy harmonogram opracuje Burmistrz Gminy.  
 
Przewodniczący obrad-  Otwieram dyskusję, czy są pytania ? Nie widzę zamykam dyskusję. 
 
Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 15 – głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
/Uchwała Nr V/40/07 stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu/ 
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Do punktu VI. 5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji statutowej, (druk Nr 
V/41/07) 
 
Projekt uchwały przedstawił radny pan Marcin Czesyk- jest to komisja statutowa, której zadaniem będzie 
opracowanie zmian do statutu Gminy, a rozwiązanie nastąpi po przyjęciu Statutu Gminy na sesji Rady 
Miejskiej.  
 
Przewodniczący obrad- lista osób jest otwarta i jeśli ktoś wyraża chęć wzięcia udziału w komisji proszę o 
zgłoszenie.  
 
Radny pan  Marek Rutka-  proszę by w zakresie pracy komisji była również praca nad Statutem Sołectw. 
 
Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 15 – głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
/Uchwała Nr V/41/07 stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Do punktu VI. 6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2007, (druk  Nr 
V/42/07) 
 
Projekt uchwały przedstawiła inspektor pani Krystyna Kubiak-co roku Rada uchwala Gminny Program 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i co roku Rada musi zaakceptować ten program. 
 
Przewodniczący obrad- Pragnę powiedzieć, że obowiązuje nas również Gminny projekt zwalczania 
narkomani i musimy podjąć uchwałę również w sprawach zwalczania narkomani.  
 
Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 15 – głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
/Uchwała Nr V/42/07 stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Do punktu VI. 7. Podjęcie uchwały w sprawie unieważnienia Uchwały Rady Miejskiej 
w Trzcińsku-Zdroju z dnia 29 września 2006r Nr XXVII/312/06 w sprawie zaliczenia 
do kategorii dróg gminnych publicznych. (druk Nr V/43/07) 
 
Projekt uchwały przedstawił inspektor pan  Piotr Bugajski-  jest to projekt gdzie unieważniamy uchwałę 
Rady Miejskiej w Trzcińsku-Zdroju gdzie kwalifikowaliśmy drogę powiatową do kategorii dróg gminnych 
publicznych  Rynek  i rada powiatu popełniła błąd, bo przyjęła uchwałę w IV kwartale co jest sprzeczne z 
ustawą o drogach publicznych. Mamy plac rynkowy, który ma dwie kategorie i takiego stanu nie może być i 
musimy unieważnić naszą uchwałę. Jak powiat podejmie swoją uchwałę, to dopiero wówczas my będziemy 
mogli podjąć nasza uchwałę. 
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Przewodniczący obrad-  Otwieram dyskusję, czy są pytania ? Nie widzę zamykam dyskusję. 
 
Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 15 – głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
/Uchwała Nr V/43/07 stanowi załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Do punktu VI. 8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi mieszkańca gminy 
Trzcińsko-Zdrój skierowanej do Wojewody na Burmistrza Gminy Trzcińsko-Zdrój 
(uchwała Nr V/44/07) 
 
Uchwałę przedstawiła inspektor Sylwia Tyrpa- Dyrektor Wydziału Nadzoru kontroli przesłał skargę pani 
Zofii Grendy z Gogolic, która napisała prośbę bo potrzebuje pomocy i ratunku, jest tu mowa o niszczeniu 
rzeczy pani Grendy, jest również mowa o sąsiedzie który tej pani utrudnia życie. Jest tu duża teczka 
korespondencji. A pani ta pisze o działce którą dzierżawiła. Jest ona w centrum Gogolic i pani ta tylko 
płaciła do urzędu, a działek nie była użytkowana, budynek jest dwu rodzinny i nie nauczycielskim i każdy z 
najemców ma prawo kupić swoją  cześć a pani Zofia Grenda chce zakupić cały dom. A może tyko kupić 
swoje mieszkanie. 
 
Radny pan  Marek Rutka- może pan Kwiatkowski nam przybliży problem. 
 
Radny pan  Franciszek Kwiatkowski-  jest to starsza, chora osoba. Wszystko jej przeszkadza, ten pan 
wykopał celem osuszenia domu rów i jej to przeszkadza. Nie radzi sobie z pewnymi problemami.  
 
Przewodniczący obrad-  Burmistrz wysłał komisje, która to sprawdziła. 
 
Radny pan Mieczysław Krzemiński- my to wszystko sprawdziliśmy i myślę, że nie powinniśmy tego 
roztrząsać ze względu na wiek tej Pani. 
 
Przewodniczący obrad- jakie stanowisko przedstawiła Komisja Budżetowa? 
 
Przewodnicząca komisji budżetowej pani Wiesława Płotkowska- komisja uznała, że skarga pani Grendy 
jest bezzasadna. 
 
Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały, że została skarga uznana za bezzasadną i poddał pod 
głosowanie: 
 
- za- 15 – głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
/Uchwała Nr V/44/07 stanowi załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu/ 
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Do punktu VI. 9. Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania straży miejskiej,  
                             druk V/45/07 
 
Projekt uchwały przedstawił radny pan  Marcin Czesyk-  po dyskusji na komisji oświaty  i dyskusji na 
klubach większość radnych uznała funkcjonowanie straży jako bezzasadne i proponujemy by zlikwidować 
straż miejską całkowicie. Jest to likwidacja ale jeśli po jakimś okresie czasu zobaczymy, że przestępczość 
wzrasta to wówczas powołamy straży w zmienionej strukturze i obowiązkach. Straż jest zbyteczna i nie stać 
nas na to by utrzymywać strażnika, który nie wykonywał sowich obowiązków. 
 
Przewodniczący obrad-  Otwieram dyskusję, czy są pytania? 
 
Radny pan Mieczysław Krzemiński- mój wniosek formalny jest taki, że oszczędności z tytułu rozwiania 
straży należy przekazać na szkoły na zajęcia pozalekcyjne.  
 
Radny pan Marcin Czesyk- składam wniosek by tym tematem zająć się na komisji budżetu i 
przedyskutować to w szczegółach. 
 
Radny pan  Mieczysław Krzemiński- chcę by była poprawka by te pieniądze nie poszły na inne cele  tylko 
na bezpieczeństwo. 
 
Radny pan Marian Michniacki- jak można później będzie utrzymać porządek i dbać o likwidowanie 
narkomani jak my odwołamy strażnika. Niech strażnik będzie do pracy w Gminie a nie od razu likwidować 
stanowiska. Jestem przeciwny temu. 
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras- wniosek pana Krzemińskiego w związku z likwidacją straży 
miejskiej, by przenieść te środki na zajęcia pozalekcyjne w szkołach. Inicjatywa w sprawie tych zmian 
należy do Burmistrza Gminy i można dyskutować nad tym w projekcie zmian w budżecie i przesunięciami 
wykonywanymi uchwałą Rady, ewentualne podejmowanie uchwał w tej sprawie jest nie do przyjęcia. 
  
Komendant posterunku policji w Trzcińsku-Zdroju pan Jarosław Skoniecki- chcę zabrać głos. 
 
Przewodniczący obrad- niestety nie, jest to czas. Jest jeden wniosek formalny pana Krzemińskiego, który 
mówi o tym, że pieniądze przeznaczyć na zajęcia pozalekcyjne ale zgodnie z prawem. 
 
Radny pan Marcin Czesyk- skarbnik powiedział, że nie leży to w gestii rady a inicjatywę ma pan 
Burmistrz. 
 
Radny pan Mieczysław Krzemiński- w kwestii formalnej do uzasadnienia. 
 
Radny pan Marek Rutka- wiem, że to pan prowadzi obrady sesji, ale byliśmy na szkoleniu i prawnik nie 
powiedział nam dlaczego nie możemy udzielać głosu sołtysowi lub dla osobie zaproszonej. A myślę, że 
sprawa dotyczy bezpieczeństwa, że komendant powinien się wypowiedzieć. 
 
Przewodniczący obrad- pan komendant będzie mógł się wypowiedzieć w innym punkcie czyli zapytań i 
wniosków, a  w punkcie głosowania nad uchwałami nie może pan komendant zabierać głosu. 
 
Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
  
- za- 10 – głosów 
- przeciw- 3- osoby 
- wstrzymały się – 2- osoby 
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Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta większością głosów. 
 
/Uchwała Nr V/45/07 stanowi załącznik Nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 
Do punktu VI. 10. Podjęcie uchwały  w sprawie zwolnień  w  podatku od 
nieruchomości, druk V /46/ 07 
 
Projekt uchwały przedstawiła inspektor Sylwia Tyrpa- jest tu mowa o zmianie, jaką pan Przewodniczący 
poruszał na początku sesji, że uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia z mocą 
obwiązującą od 1 stycznia 2007r. jest to zgodnie z zapisem Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 
Przewodniczący obrad-  Otwieram dyskusję, czy są pytania? 
 
Nie zgłoszono  
 
Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 
 
- za- 15 – głosów 
 
Przewodniczący obrad- stwierdził, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
/Uchwała Nr V/46/07 stanowi załącznik Nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Do punktu VII. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  
 
 Nie było takich interpelacji. 
 
Do punktu VIII Wolne wnioski i informacje.
 
Komendant posterunku policji w Trzcińsku-Zdroju pan Jarosław Skoniecki- chciałem przedstawić 
argumenty by tą uchwałę przenieść na inne posiedzenie. Nie wiem czy koszty są bardzo wysokie ja myślę, 
że źle się stało, że zapadła taka decyzja, bo wyniki jakie przedstawiłem to również są udziałem strażnika. 
My mamy wakat w policji. Straż miejska uzupełniała nasze dyżury. Inne Gminy mają pomoc straży 
granicznej, leśnej. Na pewno nie będzie można wystawić tyle służb. Więc zmiana w tej chwili spowoduje 
pewne ograniczenia. Każdy z nas ma swoje godziny pracy. Bo załażenie monitoringu jest tematem do 
dyskusji, nikt nie zastąpi człowieka, bo monitoring będzie w mieście i w pewnych miejscach. 
 
Przewodniczący obrad- zgłaszają się młodzi ludzie, którzy chcą podjąć pracę w policji i skierujemy ich do 
pana Komendanta by mógł zatrudnić na brakujące miejsca. 
 
Pan Jarosław Skoniecki- okres próby w policji trwa 3 lata i nie każdy się nadaje fizycznie bądź 
psychicznie. Wiem, że chętnych jest wielu, a do odejścia na emeryturę jeszcze więcej. Młodzi policjanci 
najpierw trafiają do dużych miast. Młodzież może się zacznie garnąć jak podwyższą zarobki.  
 
Pani Aleksandra Zielińska-  ogłosiła, że będą wybory do Izb Rolniczych  w niedzielę 4  lutego 2007r. a są 
to konkretnie delegaci do Izby Rolniczej. Są to ważne wybory dla społeczności rolniczej. Jutro będzie 
zorganizowane spotkanie Burmistrzów.  
 
Radny pan Mieczysław Krzemiński- czy zostały dopisane kluby Orlik i Krokus do otwartego konkursu na 
organizowanie sportu masowego.  
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Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras- te konkursy w prasie były dla klubów sportowych które działają 
musi być zachowany okres, jest to na podstawie  ustawy o pożytku publicznym Orlik zwrócił się pierwszy 
raz ale należy się rozeznać wobec tego klubu czy działalność klubu uczniowskiego, nie mieści się w ramach 
wydatków na oświatę. A oświata musi nam przedstawić plany na co konkretnie chce te dotacje. 
Wywnioskowaliśmy że będzie zakupiony sprzęt sportowy i wyjazdy. Organizowanie turniejów może być 
brany pod uwagę. A sprawa ta wymaga rozważenia.  
 
Dyrektor Gimnazjum pan Emilian Osetek- proszę to traktować jako kluby a nie coś, co działa przy szkole. 
My chcemy by brano nas pod uwagę jako stowarzyszenie. Przeczytałem jaki ma być to konkurs ofert i jeśli 
ten przetarg będzie ogłoszony w ramach promowania kultury fizycznej to my złożymy konkretną ofertę.  
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras- klub sportowy szkolny działa w oparciu, o jakie przepisy ustawy 
o sporcie czy oświaty i wychowania? 
 
Dyrektor Gimnazjum pan Emilian Osetek- kultury fizycznej jest zarejestrowany w Starostwie i nawet jest 
przepis, że prezesem klubu nie może zostać dyr. szkoły bo musi być ktoś kto nie jest we władzach szkoły. 
Jest tylko związane lokalowo ze szkołą. Składam co roku takie wnioski.  
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras- nie przypominam sobie, bo te wnioski są przekazywane na 
stanowisko inspektora oświaty.  
 
Radny pan Marek Rutka- czy jest to przekazane do publikacji, bo jest tu błąd jeśli chodzi o zadanie Nr 1, 
gdzie są wymienione usługi i pisze utrzymanie płyty boiska. A w zadaniu nr 1 nie jest zawarta kwota na 
utrzymanie płyty boiska bo to jest w innym miejscu w budżecie. 
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras- czy w sowich wydatkach nie zamieszczacie koszenia trawy i 
zakupu wapna czy mam to odrzucać z rozliczeń? 
 
Radny pan  Marek Rutka- dla zadań 2,3,4,5  jest utrzymanie płyty boiska i prezesi się z tego rozliczają a 
zadanie nr 1  35 tys. zł  jest na wszystkie usługi oprócz utrzymania płyty boiska bo na utrzymanie boiska 
jest w budżecie 24tys. zł oddzielnie. Czyli na zadanie nr 1 jest 60tys. zł bo oferent chce wiedzieć ile jest 
środków. 
 
O godzinie 15 47- przewodniczący obrad ogłosił przerwę. 
 
O godzinie 1555 obrady zostały wznowione. 
 
Radny pan Marek Rutka- odnośnie umorzeń od podatku rolnego w poprzednim sprawozdaniu Burmistrza 
było dużo umorzeń a inkasentem podatku jest sołtys, który otrzymuje od tego podatku 10% a skoro pan 
umarza podatek jak się to ma do 10% dla sołtysów. 
 
Burmistrz Gminy pan Zbigniew Kitlas- jest 10% od kwot zebranej. 
 
Przewodniczący obrad- nie precyzuje się że inkasentem jest sołtys i kwestia powierzenia funkcji inkasenta 
może być, a od zebranej sumy jest 10%. 
 
Radny pan Marek Rutka- już w poprzedniej kadencji normy się utworzyły a tu w tym pierwszym 
sprawozdaniu było dużo umorzeń i jak to będzie szło w takim tempie to włożymy kij w mrowisko i może 
zrezygnować  z inkasentów. 
 
Burmistrz Gminy pan Zbigniew Kitlas-  nie ma tyle umorzeń co pan zarzuca. 
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Radny pan Mieczysław Krzemiński- kwoty umorzeń były małe i nie mają wpływ na żaden wynik 
budżetowy, a jak ktoś się znajduje w trudnej sytuacji i umarza się odsetki i jest to kompetencja Burmistrza. 
Może macie państwo również pretensje, że ja piszę, ale nigdzie nie było, że kogoś mają zwolnić czy ukarać. 
 
Przewodniczący obrad- uważam, że wiekiem najstarszy radny ma rację. Burmistrz może pytać sołtysa o 
sytuację jak jest w danej miejscowości i zasięgnąć takiej informacji. Jeśli są problemy na wsi to sołtys 
powinien informować Burmistrza. 
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras- umorzenia są robione dwoma aktami prawnymi tj. ordynacja 
podatkową i druga uchwała rady, która się odnosi do udzielania ulg w należnościach nie podatkowych są to 
czynsze i wszystko inne oprócz podatków. Wszystkie decyzje dotyczące umorzeń i ulg zostały podjęte po 
konsultacjach z pracownikiem i ja brałem też w tym udział i moje opinie były uwzględniane w decyzjach. A 
jeśli chodzi o umorzenia w podatku gruntowym to w zasadzie umarzany nie jest, jest sens umarzać, a 
dotyczy to głównie pozostałych należności po to by nie wykazywać należności budżetowych, które są nie 
ściągalne. Mamy rozeznanie gdzie dotyczy to czynszu w mieszkaniach popegerowskich mamy dużo 
należności, które nam nie wpłyną. 
 
Sołtys wsi Góralice pan Władysław Rogowski- jak są umorzenia w podatku od nieruchomości dla osób, 
które zdały ziemie na skarb państwa to jest brana pod uwagę opinia sołtysa. Natomiast ostatnio zmarła jedna 
pani i zadłużenie wisiało. Ale też są ludzie, którzy sprzedali ziemię na skarb państwa. 
 
Radny pan Marek Rutka- niech pan Burmistrz umarza, ale ja wniosłem by podnieść sołtysom diety za 
posiedzenie sesji i jak pan Burmistrz umarza 800zł a 10% od tego to jest 80 zł. Wracam do pomysłu by 
podnieść im diety sesyjne do 100zł. 
 
Burmistrz Gminy pan Zbigniew Kitlas- czy wszyscy rolnicy muszą płacić do sołtysa. 
 
Radny pan Marek Rutka- jesteśmy przed wyborami sołeckimi i chcemy by sołtysi byli mocni i należy 
podnieść diety dla sołtysów jeszcze przed wyborami. 
 
Przewodniczący obrad- radny chcę przeforsować lobby wiejskie i zwiększyć diety dla sołtysów. 
 
Radny pan Mieczysław Krzemiński- dyskusja nad dietami nie powinna być jest to praca społeczna a reszta 
jest to ekwiwalent za stracony czas. Teraz, my wydamy pieniądze, ja posiedzę pogadam. Będę wnioskował 
za obniżeniem diet. A odpowiedzialności nie mam żadnej. 
 
Radny pan Marek Rutka- jakie są umotywowania prawne, że my nie możemy kumulować pieniędzy z 
funduszu sołeckiego na kolejny rok. 
 
Skarbnik Gminy pan Kazimierz Watras- już przekazywałem sytuację jak to się odbywa, a opracuje 
uchwałę, która będzie określała procedurę wydawania środków przez sołectwa. Na następną sesję postaram 
się to przygotować. Z głosem doradczym chcę powiedzieć, że pan Rutka zgłosił uwagę by podnieść diety 
dla sołtysów i moja opinia jest tak, że może by to miało uzasadnienie, ale wówczas należy podnieść diety 
dla radnych bo tu należy to rozgraniczyć i tu się nie zgodzę z panem Krzemińskim i niech się pan nie bije w 
piersi, że pan bierze 100zł diety należą się diety nawet 1220 zł i jest to organ gminy nie jest to praca 
społeczna. Proporcja musi się utrzymać.  
 
Radny pan Mieczysław Krzemiński- dieta nie jest wynagrodzeniem ale jest rekompensatą za utracone 
zarobki. 
 
Sołtys wsi Góralice pan Władysław Rogowski- w ustawie jest zapisane, że 50% diety radnych otrzymują 
sołtysi plus koszty dojazdu. 
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Burmistrz Gminy pan  Zbigniew Kitlas-  można dietę pobrać i przeznaczyć na cele szlachetne ale proszę 
nie mówić, że pan nic nie robi. 
 
Radny pan Marian Michniacki- czy nie można zrobić sesji o 2 godziny wcześniej bo są kłopoty z 
odjazdem. 
 
Przewodniczący obrad- zastanowiłem się nad tym, jest to o tej godzinie by Urząd mógł pracować 
normalnie by w godzinach pracy urzędnicy byli dla petenta a jeśli ktoś decyduje się startować na sołtysa to 
musi się liczyć, że będzie uczestniczył w sesji w godzinach takich jak zostaną ustalone. 
 
Pani Aleksandra Zielińska- w związku z ostatnią wichurą Wojewoda nas poprosił by zgłaszać szkody w 
gospodarstwach w środkach trwałych i jak państwo wiecie o jakiś  zniszczeniach to należy mnie 
powiadomić. 
 
Radny pan Marek Rutka- dowiedziałem się na szkoleniu że materiały sesyjne dla gości  i sołtysów musimy 
przesyłać,  co więcej sołtys to nie jest zaproszony gość, bo statut mówi, że sołtysa mamy obowiązek 
zaprosić i nie można mówić że nas nie stać. Prawnik nie potrafił nam uzasadnić, dlaczego przewodniczący 
nie może udzielić głosu sołtysowi i mamy coś takiego jak wnioski merytoryczne i poprawki, a z głosem 
doradczym mogą występować sołtysi nie będący radnymi. 
 
Przewodniczący obrad- praktyka jest różna, byłem na innym szkoleniu gdzie powiedziano, że sesja jest 
sesją i tam głos zabierają wyznaczeni pracownicy, Burmistrz Skarbnik zastępca i sekretarz i radni. A jeśli 
jest nagła sytuacja to należy przerwać sesję i ogłosić przerwę i przeprowadzić konsultacje społeczne i jako 
przedstawiciel społeczności wnosi to radny na sesję. Ja pozwalam zabrać głos przedstawicielom sołectw i 
zaproszonym gościom. A jeśli chodzi o materiały dla sołtysów to oni to otrzymają oprócz załączników.   
 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
 
Do punktu IX. Zakończenie sesji.
 
O godzinie 16 25 – przewodniczący obrad zamknął V sesję Rady Miejskiej. Dziękując wszystkim za 
przybycie. 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Sylwia Tyrpa 
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